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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Polityki Społecznej i Rodziny (nr 57)
19 maja 2021 r.
Komisja Polityki Społecznej i Rodziny, obradująca pod przewodnictwem poseł 
Urszuli Ruseckiej (PiS), przewodniczącej Komisji, rozpatrzyła : 

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o zmianie niektórych ustaw związanych ze świadczeniami na rzecz rodziny 
(druki nr 1015 i 1148),
– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobiega-
niem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych 
oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw 
wraz z autopoprawką (druki nr: 1145, 1145-A i 1169).

W posiedzeniu udział wzięli: Andrzej Gut-Mostowy sekretarz stanu w Ministerstwie Rozwoju, Pracy 
i Technologii, Barbara Socha podsekretarz stanu w Ministerstwie Rodziny i Polityki Społecznej wraz 
ze współpracownikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Małgorzata Cholewa, Brygida Śliwka, 
Marta Artymińska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych, Urszula Sęk, Aleksandra 
Wolna-Bek, Katarzyna Abramowicz, Jakub Krowiranda – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):

Dobry wieczór. Witam serdecznie wszystkich państwa, członków Komisji Polityki Spo-
łecznej  i Rodziny,  na kolejnym  posiedzeniu Komisji. W dzisiejszym  porządku  obrad 
mamy dwa punkty. Pierwszy  punkt  to rozpatrzenie  poprawek  zgłoszonych w czasie 
drugiego czytania do projektu ustawy o zmianie niektórych ustaw związanych ze świad-
czeniami na rzecz rodziny, druki nr 1015 i 1148. Punkt drugi to rozpatrzenie poprawek 
zgłoszonych w czasie drugiego czytania do projektu ustawy o zmianie ustawy o szcze-
gólnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 
COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz 
niektórych innych ustaw wraz z autopoprawką, druki nr 1145, 1145-A i 1169. Bardzo 
proszę o sprawdzenie kworum.
Informuję, że posiedzenie będzie prowadzone z wykorzystaniem środków komuni-

kacji elektronicznej umożliwiających porozumiewanie się na odległość. Informuję rów-
nież, że zgłoszenia do zabrania głosu w dyskusji przez posłów należy wysyłać pod adres 
mailowy <kpsr@sejm.gov.pl> lub przez czat w aplikacji do wideokonferencji. Jedno-
cześnie informuję, że poseł, zgodnie z art. 198k ust. 1 uchwały Sejmu Rzeczypospolitej 
Polskiej z dnia 26 marca 2020 r. w sprawie zmiany regulaminu Sejmu, potwierdza swoją 
obecność na posiedzeniu Komisji, prowadzonych z wykorzystaniem środków komunika-
cji elektronicznej umożliwiających porozumiewanie się na odległość, poprzez zalogowa-
nie się w systemie do głosowania lub z wykorzystaniem legitymacji poselskiej w czytni-
kach dostępnych na sali obrad wraz z wydrukami udziału w głosowaniach.
Szanowni państwo, mamy kworum, 32 posłów  jest zalogowanych, ale  jeszcze nie 

zamykam głosowania kworum.
Otwieram posiedzenie Komisji Polityki Społecznej i Rodziny. Witam panią minister 

Barbarę Sochę podsekretarza stanu w Ministerstwie Rodziny i Polityki Społecznej oraz 
pana Olgierda Podgórskiego dyrektora Departamentu Polityki Rodzinnej. 
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Przechodzimy do pierwszego punktu dzisiejszego porządku obrad. W trakcie drugiego 
czytania do powyższego projektu zgłoszono dwie poprawki. Przechodzimy do ich zaopi-
niowania. Poprawki zgłosił Klub Parlamentarny Lewica. Poprawki zostały przedsta-
wione wyczerpująco podczas drugiego czytania na sali plenarnej. Niedawno skończyło się 
procedowanie i zgłaszanie tych poprawek. Przystępujemy do głosowania. Jednak zanim 
to nastąpi, zamknę kworum – w posiedzeniu Komisji uczestniczy 34 posłów. Teraz prze-
chodzimy do przegłosowania.
Pierwsza poprawka, zgłoszona przez Klub Parlamentarny Lewica, polega na tym, 

aby przeprowadzać waloryzację od dnia 1 października i żeby waloryzacja była coroczna, 
jeżeli chodzi o świadczenia z Funduszu Alimentacyjnego. Kto z pań i panów posłów jest 
za pozytywnym zaopiniowaniem pierwszej poprawki zgłoszonej przez Klub Parlamen-
tarny Lewica? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Zamykam głosowanie, pro-
szę o podanie wyniku. Głosowało 34 posłów – 15 było za, 19 przeciw, nikt nie wstrzymał 
się od głosu, zatem poprawka nie uzyskała akceptacji Wysokiej Komisji.
Przechodzimy  do przegłosowania  drugiej  poprawki.  Dotyczy  ona  czasu  wejścia 

w życie waloryzacji. Kto  z pań  i panów posłów  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem 
drugiej poprawki zgłoszonej przez Klub Parlamentarny Lewica? Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? W tak zwanym międzyczasie powiem, bo widzę, że pan mini-
ster  Andrzej  Gut-Mostowy  jest  już  z nami,  iż  będziemy  procedowali,  ale  w drugim 
punkcie. Panie ministrze, będzie przerwa. Jeżeli zakończymy pierwszy punkt naszego 
porządku dziennego, musimy zrobić przerwę do godziny 23.00, ponieważ czekamy jesz-
cze na opracowanie poprawek przez Biuro Legislacyjne. Zatem najwcześniej o godzinie 
23.00 zaczniemy drugi punkt.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Rozwoju, Pracy i Technologii Andrzej Gut-Mostowy:
Pani przewodnicząca, dziękuję za informację. Czekamy.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Szanowni państwo, przypominam, że jesteśmy w trakcie głosowania drugiej poprawki, 
zgłoszonej przez Klub Parlamentarny Lewica. Kto z pań i panów posłów jest za pozy-
tywnym zaopiniowaniem tej poprawki? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Zamykam głosowanie, proszę o podanie wyniku. Głosowało 35 posłów – 15 było  za,  
19 przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Zatem poprawka nie uzyskała akceptacji 
wysokiej Komisji.
Pozostał nam wybór posła sprawozdawcy. Proponuję, aby jak ostatnio, posłem spra-

wozdawcą była pani poseł Beata Strzałka. Czy pani poseł się zgadza?

Poseł Beata Strzałka (PiS):
Tak, wyrażam zgodę.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję, czy są inne kandydatury? Nie słyszę, zatem uznaję, że posłem sprawozdawcą 
będzie pani Beata Strzałka. Bardzo dziękuję, pani minister i panie dyrektorze. 
Szanowni państwo, ponieważ przed godziną skończyło się drugie czytanie ustawy 

covidowej, nasi prawnicy muszą mieć jeszcze chwilę, aby powielić, nanieść zmiany, usys-
tematyzować poprawki. W związku z powyższym, jak tylko się pojawią, wznowimy posie-
dzenie. Myślę, że to będzie godzina 23.00. Zatem przerwa do godziny 23.00.

[Po przerwie]

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Szanowni  państwo,  mamy  już  komplet  poprawek.  Wspomniałam,  że rozpoczniemy 
o godzinie 23.00, w związku z tym pomału zaczynamy. Proszę o sprawdzenie kworum. 
Szanowni państwo, 24 osoby są z nami, ale jeszcze zaczekamy.
Sprawdziliśmy kworum – jest 28 osób, które są z nami zdalnie i na sali. Zaczynamy gło-

sowanie poprawek. Rozpoczynamy drugi punkt dzisiejszego porządku obrad. W trakcie dru-
giego czytania do rządowego projektu ustawy o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach 
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 
zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw, druki 
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nr 1145, 1145-A i 1169, zgłoszono w sumie 14 poprawek. Bardzo dziękuję przedstawicielom 
Biura Legislacyjnego, którzy je pogrupowali.
Pierwsza poprawka została zgłoszona przez Koalicję Obywatelską. Głosujemy. Kto 

z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowaniem pierwszej poprawki zgłoszo-
nej przez Klub Parlamentarny Koalicja Obywatelska? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał 
się od głosu?

Sekretarz stanu w MRPiT Andrzej Gut-Mostowy:
Pani przewodnicząca, czy mogę zabrać głos?

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Bardzo proszę, panie ministrze.

Sekretarz stanu w MRPiT Andrzej Gut-Mostowy:
Chciałem tylko powiedzieć, że stanowisko jest negatywne.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję, panie ministrze. Przypominam, że głosujemy pierwszą poprawkę, a w zasadzie 
to jest pakiet poprawek, zgłoszoną przez Koalicję Obywatelską. Zamykam głosowanie, 
proszę o podanie wyniku. Głosowało 31 posłów – 10 było za, 19 przeciw, 2 osoby wstrzy-
mały się od głosu. W związku z powyższym, pakiet poprawek nie uzyskał akceptacji 
Komisji.
Przechodzimy do drugiej poprawki, również zgłoszonej przez Koalicję Obywatelską. 

To jest cały pakiet poprawek. Jakie jest stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MRPiT Andrzej Gut-Mostowy:
Stanowisko rządu jest negatywne.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję. Przechodzimy do głosowania.

Poseł Piotr Borys (KO):
Przepraszam, chcemy wiedzieć, której sprawy dotyczą naszej poprawki? Nad którym 
pakietem poprawek głosujemy, bo nie mamy oznaczenia?

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dotyczącej decyzji administracyjnej.

Poseł Piotr Borys (KO):
Zatem chodzi o kwestię możliwości odwołania się od braku zgody na przyznanie środ-
ków…

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Panie pośle, głosujemy. Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
pakietu poprawek nr 2 zgłoszonych przez Koalicję Obywatelską? Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał  się  od głosu? Zamykam głosowanie, proszę o podanie wyniku. Głosowało  
30 posłów – 10 było za, 19 przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Zatem uznaję, 
że Komisja odrzuciła drugą poprawkę Koalicji Obywatelskiej. 
Przechodzimy do trzeciej poprawki. Została zgłoszona przez Koło Parlamentarne Pol-

ska 2050. Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowaniem tej poprawki?

Sekretarz stanu w MRPiT Andrzej Gut-Mostowy:
Pani przewodnicząca, stanowisko rządu jest negatywne.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję. Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Zamykam głosowanie, proszę 
o podanie wyniku. Głosowało 32 posłów – 12 było za, 19 przeciw, 1 osoba wstrzymała 
się od głosu. Zatem Komisja odrzuciła poprawkę zgłoszoną przez Koło Parlamentarne 
Polska 2050.
Przechodzimy do poprawki czwartej. Poprawka została zgłoszona przez Koło Parla-

mentarne Polska 2050 w brzmieniu: „w art. 1 skreślić pkt 10 i 11”. Jakie jest stanowisko 
rządu?
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Sekretarz stanu w MRPiT Andrzej Gut-Mostowy:
Negatywne.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję. Zatem głosujemy. Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowa-
niem czwartej poprawki, zgłoszonej przez Koło Parlamentarne Polska 2050? Kto jest 
przeciw? Kto wstrzymał się od głosu?

Poseł Piotr Borys (KO):
Przepraszam, poprzednie dwie poprawki Koalicji Obywatelskiej, które nie przeszły, zgła-
szam jako wnioski mniejszości.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Już teraz nie można zgłaszać, to jest drugie czytanie, panie pośle. Zamykam głosowanie, 
proszę o podanie wyniku. Głosowało 31 posłów – 11 było za, 19 przeciw, 1 osoba wstrzy-
mała się od głosu. Komisja odrzuciła poprawkę.
Przechodzimy do piątej poprawki. Poprawka została zgłoszona przez Klub Parlamen-

tarny Koalicja Obywatelska. Jakie jest stanowisko rządu? 

Sekretarz stanu w MRPiT Andrzej Gut-Mostowy:
Negatywne.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję. Zatem głosujemy. Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowa-
niem…?

Poseł Piotr Borys (KO):
Przepraszam, czy mogę usłyszeć…?

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Panie pośle, ma pan te poprawki przed sobą.

Poseł Piotr Borys (KO):
Mam poprawki, które zgłosiłem, ale nie mam nowych oznaczeń tych poprawek, więc 
chciałem tylko zapytać, o którą poprawkę chodzi?

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
O świadczeniu postojowym.

Poseł Piotr Borys (KO):
Jasne, czyli sklepiki szkolne. Dziękuję

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowaniem tej poprawki? Kto jest 
przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Głosowało 31 posłów – 11 było za, 19 przeciw, 
1  poseł  wstrzymał  się  od głosu.  W związku  z powyższym,  Komisja  odrzuciła  piątą 
poprawkę.
Przechodzimy do szóstej poprawki. Została ona zgłoszona przez Klub Parlamentarny 

Prawo i Sprawiedliwość. Jakie jest stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MRPiT Andrzej Gut-Mostowy:
Pozytywne.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję, panie ministrze. Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowa-
niem szóstej poprawki? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Zamykam głoso-
wanie, proszę o podanie wyniku. Głosowało 31 posłów – 29 było za, nikt nie był przeciw,  
2 osoby wstrzymały się od głosu. Zatem poprawka szósta została pozytywnie zaopinio-
wana przez Komisję.
Przechodzimy do siódmej poprawki. Poprawka została zgłoszona przez Klub Parla-

mentarny Prawo i Sprawiedliwość. Panie ministrze, proszę o opinię. 

Sekretarz stanu w MRPiT Andrzej Gut-Mostowy:
Pozytywna.
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Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję. Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki siód-
mej zgłoszonej przez Klub Parlamentarny Prawo i Sprawiedliwość? Kto jest przeciw? 
Kto wstrzymał się od głosu? Zamykam głosowanie, proszę o podanie wyniku. Głosowało 
30 posłów – 22 było za, nikt nie był przeciw, 8 osób wstrzymało się od głosu. W związku 
z powyższym, Komisja pozytywnie zaopiniowała siódmą poprawkę. 
Przechodzimy  do ósmej  poprawki.  Została  zgłoszona  przez  Klub  Parlamentarny 

Lewica. Dotyczy przedłużenia kadencji władz stowarzyszeń. Biuro Legislacyjne.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Szanowni  państwo,  chcemy  jedynie  wskazać,  że mamy  wątpliwości  co do zakresu, 
bo wydaje się nam, że dodawany art. 1a nie ma związku z przedmiotem przedłożenia. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Jednak przegłosujemy. Stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MRPiT Andrzej Gut-Mostowy:
Negatywne.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję. Głosujemy. Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowaniem…

Poseł Piotr Borys (KO):
Jeżeli rząd dał nam ustawę o informatyzacji, która nie ma związku z pandemią, to też 
wykracza poza zakres.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Panie pośle, głosujemy. Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
ósmej poprawki, zgłoszonej przez Klub Parlamentarny Lewica? Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał  się  od głosu? Zamykam głosowanie, proszę o podanie wyniku. Głosowało  
31 posłów – 11 było za, 19 przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Komisja odrzuciła 
ósmą poprawkę.
Przechodzimy do poprawki dziewiątej. Mamy uwagę, że poprawka została zgłoszona 

przez Klub Parlamentarny Koalicja Obywatelska, jak również Koło Parlamentarne Pol-
ska 2050. Chodzi o skreślenie art. 2. Mamy komunikat Biura Legislacyjnego, że poprawkę 
dziewiątą będziemy głosowali łącznie z poprawką nr 11. Jakie jest stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MRPiT Andrzej Gut-Mostowy:
Negatywne.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję. Głosujemy. Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
poprawki nr 9 i 11? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Zamykam głosowanie, 
proszę o podanie wyniku. Głosowało 31 posłów – 11 było za, 19 przeciw, 1 osoba wstrzy-
mała się od głosu. Zatem poprawki nie uzyskały akceptacji Wysokiej Komisji. 
Przechodzimy  do poprawki  nr  10.  Została  zgłoszona  przez  Klub  Parlamentarny 

Lewica. Dotyczy między innymi działu Turystyka. Obejmuje sprawy turystyki społecz-
nej, zagospodarowania turystycznego kraju oraz mechanizmów regulacji rynku tury-
stycznego. Bardzo proszę, Biuro Legislacyjne.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Szanowni państwo, nam się wydaje, że ustawa o działach administracji rządowej zmie-
niająca dział Turystyka wykracza poza zakres przedłożenia. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję. Stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MRPiT Andrzej Gut-Mostowy:
Negatywne.
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Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję. Zatem głosujemy. Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowa-
niem poprawki nr 10, zgłoszonej przez Klub Parlamentarny Lewica? Kto jest przeciw? 
Kto wstrzymał się od głosu? Zamykam głosowanie, proszę o podanie wyniku. Głosowało 
31 posłów – 2 było za, 19 przeciw, 10 osób wstrzymało się od głosu. Zatem poprawka  
nr 10 została odrzucona przez Wysoką Komisję.
Przechodzimy do poprawki nr 12. Została zgłoszona przez Klub Parlamentarny Koali-

cja Obywatelska. Dotyczy ona środków unijnych. Opinia rządu?

Sekretarz stanu w MRPiT Andrzej Gut-Mostowy:
Negatywna.

Poseł Piotr Borys (KO):
Przepraszam, sekundę, panie ministrze, bo to są postulaty między innymi Lewiatana, 
aby przesunąć o trzy miesiące realizację projektów europejskich z uwagi na pandemię. 
To jest istotna i merytoryczna poprawka.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Panie pośle, rozmawialiśmy na ten temat…

Sekretarz stanu w MRPiT Andrzej Gut-Mostowy:
Jedno zdanie wyjaśnienia. Opinia Ministerstwa Finansów jest negatywna. Dziękuję. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Tak,  rozmawialiśmy,  ale  to jest  bardziej  skomplikowane  i było  mocno  przegadane, 
mówiąc w skrócie. Jesteśmy przy poprawce nr 12, zgłoszonej przez Klub Parlamentarny 
Koalicja Obywatelska. Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
poprawki nr 12? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o podanie wyniku. 
Głosowało 31 posłów – 11 było za, 19 przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Komisja 
odrzuciła poprawkę nr 12.
Przechodzimy do poprawki nr 13. Została zgłoszona przez Koło Parlamentarne Pol-

ska 2050. To jest krótka poprawka – w art. 6 ust. 1 kropkę zastąpić przecinkiem i dodać 
wyrazy „o ile podróżny nie wyrazi sprzeciwu”. Stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MRPiT Andrzej Gut-Mostowy:
Negatywne.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Bardzo dziękuję. Zatem głosujemy. Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopi-
niowaniem poprawki nr 13, zgłoszonej przez Koło Parlamentarne Polska 2050? Kto jest 
przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Zamykam głosowanie, proszę o podanie wyniku. 
Głosowało 29 posłów – 9 było za, 19 przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Zatem 
Komisja odrzuciła poprawkę nr 13.
Ostatnia poprawka nr 14 zgłoszona przez Klub Parlamentarny Prawo i Sprawiedli-

wość. Jakie jest stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MRPiT Andrzej Gut-Mostowy:
Pozytywne.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję. Zatem głosujemy. Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowa-
niem poprawki nr 14? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Zamykam głoso-
wanie, proszę o podanie wyniku? Głosowało 30 posłów – 27 było za, nikt nie był przeciw,  
3 osoby wstrzymały się od głosu. Zatem poprawka została pozytywnie zaopiniowana 
przez Wysoką Komisję.
Na tym zakończyliśmy głosowanie poprawek. Pozostaje nam wybór posła sprawoz-

dawcy. Proponuję, aby posłem sprawozdawcą została pani Elżbieta Duda, jak do tej pory. 
Czy pani poseł się zgadza? 

Poseł Elżbieta Duda (PiS):
Tak, zgadzam się.
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Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję. Skoro nie ma innych kandydatur, uznajemy, że pani poseł została posłem spra-
wozdawcą.
Informuję, że zgodnie z uchwałą Sejmu RP z dnia 26 marca w sprawie zmiany regula-

minu Sejmu urzędowym stwierdzeniem przebiegu obrad posiedzenia Komisji, odbytego 
z wykorzystaniem środków komunikacji elektronicznej umożliwiających porozumiewa-
nie się na odległość, jest zapis audiowizualny.
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny dzisiejszego posiedzenia. Bardzo dziękuję 

panu ministrowi wraz z całym zespołem, który wytrwał do tej godziny. Bardzo dzię-
kuję przedstawicielom Biura Legislacyjnego za wytrwałość i przygotowanie wszystkich 
poprawek, państwu z sekretariatu Komisji, obsłudze technicznej i posłom, którzy uczest-
niczyli w posiedzeniu. To jest bardzo ważna ustawa, wszyscy na nią czekają, w związku 
z powyższym mamy nadzieję, że jutro  ją przegłosujemy pozytywnie. Mamy nadzieję, 
że nie będzie czekała długo w Senacie, bo zapisy są oczekiwane i będą służyć przedsię-
biorcom.

Poseł Piotr Borys (KO):
Pani przewodnicząca, chcę wyrazić prośbę w związku z nocnymi obradami. To jest nasza 
18. godzina pracy, ale możemy pracować nawet 48 godzin, natomiast chodzi o pracowni-
ków, wszystkich, którzy dbają o poprawność naszych prac, żeby uszanować tryb i porzą-
dek legislacyjny. Wyrażam troskę w stosunku do osób, które przez cały dzień i w godzi-
nach nocnych pracują z nami. Być może warto planować to z większym dystansem, aby-
śmy mieli więcej czasu na pracę. Jeszcze raz podkreślam, nie chodzi o posłów, a głównie 
o pracowników, którzy są razem z nami. Wiem, że czasami nie jest to pani wina, bo pani 
ma narzucony tryb pracy, tym bardziej apeluję do pani Witek i ministerstwa. Gdybyśmy 
mieli na to kilka dni czasu, moglibyśmy przyjąć inny tryb pracy. Dziękuję.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dziękuję za troskę, panie pośle. Rozumiem, że wszystkim nam leży na sercu, żebyśmy 
pracowali w higienicznych warunkach. Natomiast mały kamyczek do pana ogródka – 
gdybyście państwo przygotowali poprawki w sposób bardziej przejrzysty, być może zaję-
łoby to trochę mniej czasu. Powiem tak: mogliśmy przełożyć posiedzenie na jutro, nato-
miast nikt z nas nie spodziewał się, że tak obszerny będzie zakres tych poprawek i one 
będą  tak pracochłonne. W związku z powyższym, państwo mają  jutro rozplanowany 
dzień. Mam nadzieję, że COVID-19 odchodzi pomału i będziemy mieli więcej wolnych 
sal do dyspozycji. Jest bardzo mało sal, w których można prowadzić posiedzenia Komisji 
w sposób zdalny, z obsługą techniczną. Na jutro te sale były już zajęte, państwo mieli 
inne obowiązki, więc uznaliśmy, że będziemy pracowali. Także mam nadzieję, że ostatni 
raz mamy tak długie nocne obrady i będziemy spotykali się częściej i w bardziej higie-
nicznych warunkach. 
Bardzo dziękuję. Zamykam posiedzenie Komisji.


